
ADJEKTIV	
  
	
  
Adjektiv	
  beskriver	
  framför	
  allt	
  substantiv	
  och	
  BÖJS	
  efter	
  substantivets	
  form.	
  
	
  
	
  
En	
  vit	
   BIL	
   	
  
Den	
  vita	
   BILEN	
  
Flera	
  vita	
   BILAR	
  
De	
  vita	
   BILARNA	
  
	
  
Ett	
  vitt	
   FORDON	
  
Det	
  vita	
   FORDONET	
  
Flera	
  vita	
   FORDON	
  
De	
  vita	
  	
   FORDONEN	
  
	
  
SPECIAL:	
   Efter	
  possesiva	
  pronomen	
  och	
  genitiv	
  alltid	
  –a.	
  
	
   ”Min	
  vita	
  bil.	
  Hennes	
  vita	
  bilar.	
  Volvos	
  vita	
  fordon.”	
  
	
  
	
  
________________________________	
  
	
  
Verb	
  av	
  formen	
  PERFEKT	
  PARTICIP	
  används	
  ofta	
  som	
  adjektiv	
  (attribut).	
  Dessa	
  BÖJS	
  
efter	
  substantivet.	
  
Exempel	
  på	
  verb:	
   tanka	
  –	
  tankade	
  –	
  tankat	
  –	
  (full)tankad	
  
	
   	
   Lackera	
  –	
  lackerade	
  –	
  lackerat	
  –	
  (ny)lackerad	
  
	
  
	
  
En	
  fulltankad	
   BIL	
  
Den	
  fulltankade	
   BILEN	
  
Flera	
  fulltankade	
   BILAR	
  
De	
  fulltankade	
   BILARNA	
  
	
  
Ett	
  nylackerat	
   FORDON	
  
Det	
  nylackerade	
  	
   FORDONET	
  
Flera	
  nylackerade	
   FORDON	
  
De	
  nylackerade	
   FORDONEN	
  
	
  
_________________________________	
  
	
  
Verb	
  av	
  formen	
  PRESENS	
  PARTICIP	
  kan	
  också	
  ha	
  adjektivisk	
  funktion	
  men	
  BÖJS	
  INTE.	
  
Exempel	
  på	
  verb:	
   rulla	
  –	
  rullade	
  –	
  rullat	
  –	
  rullande	
  
	
   	
   sälja	
  –	
  sålde	
  –	
  sålt	
  –	
  (stor)säljande	
  
	
   	
   gå	
  –	
  gick	
  –	
  gått	
  –	
  (tyst)gående	
  
	
  
en	
  rullande	
  BIL,	
  det	
  rullande	
  FORDONET,	
  flera	
  tystgående	
  FORDON	
  	
  
	
   	
  



Också	
  SUBSTANTIV	
  kan	
  fungera	
  som	
  adjektiv	
  (attribut)	
  med	
  tilläggen	
  (suffix)	
  
	
  –sk,	
  -­‐isk,	
  -­‐ell,	
  -­‐är.	
  
Exempel:	
  amerikansk,	
  europeisk,	
  industriell,	
  kulturell,	
  familjär,	
  sekundär.	
  
	
  
__________________________________	
  
	
  
Några	
  adjektiv	
  böjs	
  väldigt	
  oregelbundet,	
  t.ex.	
  ”liten”.	
  
	
  
En	
  /	
  ett	
   liten	
  /	
  litet	
   flicka	
  /	
  barn	
  
Den	
  /	
  det	
   lilla	
   flickan	
  /	
  barnet	
  
Många	
   små	
   flickor	
  /	
  barn	
  
De	
   små	
   flickorna	
  /	
  barnen	
  
	
  
____________________________	
  
	
  
Regelbunden	
  komparation	
  av	
  adjektiv	
  följer	
  mönstret:	
  
	
  
positiv	
   komparativ	
   superlativ	
  
grön	
   grön-­‐are	
   grön-­‐ast	
  
	
  
	
  
Långa	
  adjektiv	
  och	
  sådana	
  som	
  slutar	
  på	
  –ande,	
  -­‐ende	
  och	
  –isk	
  kompareras	
  med	
  mer	
  
och	
  mest:	
  
	
  
typisk	
   mer	
  typisk	
   	
   mest	
  typisk	
  
spännande	
   mer	
  spännande	
   mest	
  spännande	
  
väntad	
   mer	
  väntad	
   	
   mest	
  väntad	
  
	
  
Många	
  adjektiv	
  kompareras	
  oregelbundet:	
  
	
  
liten	
   mindre	
   minst	
  
stor	
   större	
   störst	
  
dålig	
   sämre	
   sämst	
  
bra	
   bättre	
   bäst	
  
tung	
   tyngre	
   tyngst	
  
gammal	
  	
   äldre	
   äldst	
  
ung	
   yngre	
   yngst	
  
låg	
   lägre	
   lägst	
  
lång	
   längre	
   längst	
  
	
  


